

目 錄

中華民國八十九年三月

中華昆蟲 第二十卷 第一期

研究報告

- 1 臺灣產曼盲椿屬昆蟲(半翅目：盲椿科) 林政行
- 9 臺灣產寄生蒲桃個木蝨之三種跳小蜂(膜翅目：跳小蜂科)附一新種之描述
徐志宏 周樑鎰 洪土程
- 13 蜚蠊瘦蜂先前產卵經驗影響其產卵行為 葉金彰 黃麒璋 林政行
- 23 利用 PCR-RFLP 技術鑑定五種核多角體病毒台灣分離株 高穗生 靳子蓉 王重雄
- 37 五種植物葉片萃取物對東方果實蠅 *Bactrocera dorsalis* (Hendel) (雙翅目：果實蠅科)之誘引效果 陳健忠 董耀仁
- 45 袋裝高粱平倉施用磷化鋁後磷化氫之分布 彭武康 李騰貴 廖進芳

科學短訊

- 57 南仁山長期生態研究區螢火蟲調查 - 並論生態區之相似性比較
張念台 陳仁昭 許文綺
- 63 對綠蜓屬(蜻蜓目：蜓科)種類在中國分布之詮釋 江堯樺

書評 / 書介

- 69 婆羅洲蛾類誌第五卷 - 毒蛾科 顏聖紘

Contents

March 2000

Chinese J. Entomology Volume 20 No.1

Research Reports

- 1 Genus *Mansoniella* Poppius (Hemiptera: Miridae) of Taiwan Cheng-Shing Lin
- 9 Notes on Three Encyrtid Parasitoids of *Trioza syzygii* in Taiwan with Description of One New Species (Hymenoptera: Encyrtidae)
Zhi-Hong Xu, Liang-Yih Chou and Shi-Cheng Hong
- 13 Prior Experience Affects the Oviposition Behavior in *Evania appendigaster* (L.) (Hymenoptera: Evaniidae) Chin-Chang Yeh, Chi-Chang Huang and Cheng-Shing Lin
- 23 Detection and Identification of Five Nucleopolyhedrovirus Isolates from Taiwan by PCR-RFLP Suey-Sheng Kao, Tzyy-Rong Jinn and Chuy-Hsiung Wang
- 37 Attraction of the Oriental Fruit Fly (*Bactrocera dorsalis* Hendel) (Diptera: Tephritidae), to Leaf Extracts of Five Plants
Chien-Chung Chen and Yaw-Jen Dong
- 45 Distribution of Phosphine in Bins Storing Bagged Sorghum After Application of Aluminum Phosphate
Wu-Kang Peng, Teng-Kuei Lee and Jhin-Fang Liao

Scientific Notes

- 57 List of Lampyridae in the Nanjenshan Ecological Research Site of Kenting National Park -- Comments on Comparisons of Similarity
Niann-Tai Chang, Zen-Chau Chen and Wen-Chi Hsu
- 63 Verification and Distribution of Genus *Aeschnophlebia* Selys (Odonata: Aeschnidae) in China Yao-Hua Jiang

Book Review

- 69 The Moths of Borneo: Family Lymantriidae Shen-Horn Yen